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Digitalt justerat  
 

  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2023-11-27 

 

Sammanträde Kommunala rådet för äldre 
Plats och tid Sammanträdesrum Bäve eller distans via teams, kl. 09:00-12:15, 

ajournerat kl. 09:30-09:50  
  
Ledamöter Ann-Charlott Gustafsson (UP), ordförande 

Gösta Dahlberg (M) 

Kent Andreasson (UP) 

Stefan Skoglund (S) §43-§45 

Håkan Magnusson PRO Skogslyckan 

Jan Lund PRO Skredsvik 

Irene Börjesson PRO Forshälla 

Ingela Franke SKPF avd 33 

Kerstin Joelsson Wallsby SKPF avd 33 

Ove Claesson SPF Viken 

Urban Wallin Södertullskyrkans RPG 

Göran Holmberg SPF Hafsten 

 

 
  
  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2023-11-27 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Övriga Roger Granat Socialchef §45 

Anne Kindahl Biståndsbedömare §46 

Wiktoria Wejernvik Biståndsbedömare §46 

Erika Lindqvist avdelningschef hemtjänst §47 

Susanne Engemoen avdelningschef särskilda boenden ytterområde§47 

Ellinor Olsson-Andersson administratör 

 

 

 

 

 

 

 

 

§ 43 

Upprop och val av justerare 

Sammanfattning 

Ordförande hälsar välkommen och upprop förrättas. 

 

Beslut 

 Kommunala rådet för äldre beslutar  

 

att utse Urban Wallin till justerare 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2023-11-27 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 44  

Föregående mötesprotokoll 

Sammanfattning 

Föregående mötesprotokoll godkänns och läggs till handlingarna. 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2023-11-27 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 45  

Information från socialtjänsten 

Sammanfattning 

Roger Granat socialchef informerar 

Covid i verksamheten från augusti. Har ökat under hösten både bland brukare och 

personal. Det är ansträngt i verksamheterna på grund av sjukfrånvaro bland personalen. 

I hela riket är det 28 personer som ligger på intensivvårdsavdelning. 

Fråga om rutiner vid covid; varje höst så vaccineras brukare mot covid och influensa, 

Man ska hålla sig hemma om man är sjuk har symtom. 

Socialtjänsten har ett ökat investeringsbehov då man kommer att behöva byta ut 

trygghetslarm och en upphandling kommer att göras 2024. 

Brandlarmen på särskilda boenden testas kontinuerligt av fastighetsskötaren som i de 

flesta fall är samhällsbyggnadsförvaltningen. Man har haft beredskapsövningar. Nya 

krav kommer och det innebär att det kommer finnas sprinklers på alla boenden. 

Just nu är det 30 personer i kö till särskilda boenden, 20 lägenheter håller på att tömmas 

och renoveras. 

Fråga från rådet om hur många gånger man kan tacka nej till en plats på särskilt boende; 

Det finns inga begränsningar men varje gång man tackar nej så har kommunen tre nya 

månader på sig att hitta en plats.  

Fråga från rådet om det förekommer önskemål om att byta boende när man redan har en 

plats på särskilt boende; Roger svarar att det finns en internlista för det, men oftast vill 

de inte flytta när de väl har fått en plats, men möjligheten finns. 

Andra halvan augusti 2024 ska Rotviksbro vara klart. 

Varför är det kontantlöst på Ryttarens café? Roger svarar att på grund av stölder och 

svårigheter att hantera kontanter så har man tagit beslutet att det ska vara kontantlöst.  

Man har kollat med besökare och dom har tyckt att det fungerat bra. 

Upphandlingen av tvätt är klar. 

 

Rutinen ifall det sker en stöld på särskilda boenden är att den som blivit bestulen ska i 

första hand göra en polisanmälan själv och personalen är behjälplig. 

Fråga från rådet om hur länge kommunen har avtal med korttidsenheten som är på 

Uddevalla sjukhus; fram till kvartal 1 2025 gäller avtalet men kortidsenheten ska återgår 

till Rosenhäll när rotviksbro är klar så avtalet sträcker sig något längre än vad vi 

troligtvis kommer att behöva det.  

 

 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2023-11-27 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

Forts §45 

 

Beslut 

 Kommunala rådet för äldre beslutar 

 

att notera informationen. 

 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2023-11-27 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 46  

Information från Biståndsenheten 

Sammanfattning 

Anne Kindahl, biståndshandläggare och Wictoria Wejernvik biståndshandläggare 

informerar. 

Vissa biståndshandläggare jobbar mot de som bor kvar hemma och några jobbar mot de 

som bor på kortidsenheten och sjukhuset, man kan ha digitalt möte eller att man ringer 

och pratar, även hembesök till de som bor hemma. Under en ansökningsprocess kan 

man träffa flera handläggare. 

Vad finns för stöd och hjälp till anhöriga? 

Alla kommunen måste ha ett anhörigstöd, sen är det upp till varje kommun att 

bestämma hur man utformar det. I Uddevalla är det framför allt socialtstöd som man 

kan få. 

Anhöriganställningar avlutades för ca 1,5 år sedan. De kunde innebära att man blev 

ensam och isolerad i den vårdande rollen och det ville man undvika.  

Vanligaste stödet som man beviljas är avlösning i hemmet, man kan få upp till 10 

timmar i månaden och det är kostnadsfritt. 

Man kan dela upp de tio timmarna varje månad, men man kan inte flytta med timmar till 

nästa månad. 

Det går att ansöka om fler timmar och få det prövat, de extra timmarna kostar då enligt 

hemtjänsttaxan. Avgiften beräknas på inkomst. Maxtaxa är på 2300 kr. 

Vad gör hemtjänsten när de kommer på avlastning? Det som kan tillgodoses enligt ett 

hemtjänstbeslut gör man inte, men man kan gå ut på promenad, spela spel och många 

väljer också att bara läsa en bok och att hemtjänsten då finns där som en trygghet om 

något händer. 

Anhörigcentralen finns på Rosenhäll, där jobbar två anhörigkonsulenter, de har grupper 

och individuella samtal med anhöriga. 

Växelvård innebär att man en till två veckor per månad växlar mellan hemmet och en 

växelvårdsplats. Finns en boende samordnare som har ordning på platserna 

Det finns även bokningsbart korttids, och det kan man till exempel använda om en 

anhörig ska på semester en vecka och då ringer man och bokar en plats. Det kostar runt 

200 kr per dygn 

Den som ska ansöka om stödet är den som är sjuk och det kan vara svårt i vissa 

situationer. Bistånd jobbar då med motivation och gör flera besök och berättar om 

verksamheten och kan även ta emot ansökan muntligt 

 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2023-11-27 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 Forts §46 

Dagverksamhet för personer med demenssjukdom finns på Rosenhäll, man är där en till 

två gånger i veckan mellan kl. 9-14, de flesta åker färdtjänst dit. I vissa fall kan man 

vara där fler tillfällen i veckan. 

Fråga från rådet; om man inte är dement vad finns då för stöd? Kommunen har ingen 

somatiskdagverksamhet, det är inget krav på att en kommun ska ha det. Men man har 

börjat diskutera detta och man ser att det finns ett behov för en sådan verksamhet. 

 

Fråga från rådet om vad för information som finns att få; Det finns broschyrer som 

förklarar vad som gäller med regler och avgifter och vad det finns för hjälp att få. 

Väldigt bra att det finns information som pappersmaterial tycker rådet. 

Fråga om särskilt tandvårdsstöd och vad som gäller där; man behöver inte göra en 

munhälsovårdsbedömning innan beslutet tas. Har man omfattande behov av hjälp och 

vid demenssjukdom, så bedömer man alltid att man har rätt till särskilt tandvårdsstöd. 

Det slutgiltiga beslutet tas av landstinget. Beslutet skickas hem till den som ansöker. 

För de som bor på särskilt boende kan de vända sig till enhetschefen eller 

sjuksköterskan på boendet, det är sköterskan som ska hjälpa till med att ansöka om 

detta. 

Man kan även göra egen ansökan som privatperson. 

Omfattas man av LSS brukar man kvala in till särskilt tandvårdsstöd. 

 

Fråga från rådet om det är en biståndsbedömning för att få en lägenhet på ett 

trygghetsboende? Det behövs inte, det är en vanlig kö till de lägenheterna. 

 

 

Beslut 

  

Kommunala rådet för äldre beslutar 

 

att notera informationen. 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2023-11-27 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 47  

Information om brukarundersökningen 

Sammanfattning 

Erika Lindqvist avdelningschef hemtjänst och Susanne Engemoen avdelningschef vård 

och omsorgsboende ytterområde informerar om resultatet från brukarundersökningen 

2023. 

 

Brukarundersökning 2023 vård och omsorgsboende ytterområde 

Andelens som svarade på enkäten för Uddevalla vård och omsorgsboende ytterområde 

var mellan 40–60% 

75% är mycket nöjd eller ganska nöjd sammantaget för ditt äldreboende, jämfört med 

71% 2022 

Varje enhetschef analyserar resultaten för sin enhet och sätter sedan strategier som ska 

möta resultatet och namnger aktiviteter som de vill utföra framåt för förbättringar, 

Fråga från rådet; Om personal hjälper till när brukarna ska svara, kan det påverka 

resultatet? Vågar brukaren säga vad den tycker om personalen hjälper till.? Det skulle ju 

såklart kunna påverka när personalen hjälper till, att brukaren kanske inte vågar säga 

precis vad den tycker, men personalen håller sig väldigt neutral och påverkar inte 

brukaren. I första hand försöker man ju få att det är anhöriga som hjälper till med 

enkäten om brukaren behöver hjälp. 

 

Förra året fick rådet se resultatet med fokus på hur man arbetar med aktiviteter på 

Trubaduren och nu presenteras en uppföljning om vad det gett för resultat. Resultatet 

har ökat sen 2022, man ser att aktiviteterna har gett resultat 

2022 var resultatet 79% och nu 2023 är resultatet 100% som är mycket nöjda eller 

ganska nöjda på Trubaduren A-D när det kommer till bemötande, inflytande, förtroende 

och trygghet. 

Det var dock inte lika högt resultat när det gäller utevistelse, utemiljön så där kommer 

man lägga lite extra åtgärder nu. 

 

På Trubaduren E-F var det för få svarande för att få ett resultat. 

 

 

Brukarundersökning 2023 hemtjänst 

Totalt svarade 489 personer i Uddevalla, vilket är 58,4% av de tillfrågade 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2023-11-27 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts §47 

För att få brukare att svara på enkäten så har man i år gjort ett utskick där man påminde 

om att svara, tog kontakt med anhöriga så de kunde vara behjälpliga med att svara på 

enkäten. Fler kvinnor än män är det som svarat. 

 

70% tycker det är mycket lätt/ganska lätt att komma i kontakt med personalen 

En stor del 49% upplever sig inte ensamma, men 12% upplever det ofta och detta kan 

hänga ihop med oro/ångest 

 

 

Bemötande från personalen och om personalen brukar ta hänsyn till brukarens åsikter 

och önskemål får en bra procent 96% respektive 82%. Sämre resultat blir det på frågan 

om brukaren kan påverka vilka tider personalen ska komma, där svarar 52% att de är 

nöjda. 

Det är svårt att tillgodose att brukaren får besök den exakta tiden de önskar, men man 

frågar alltid efter deras önskemål och försöker tillgodose det så gått man kan. 

 

På frågan om personalen brukar meddela i förväg om tillfälliga förändringar tex byte av 

tid/dag, förseningar, personalförändringar så svarar 60 att det gör det alltid eller oftast.  

De förändringar man kan förutse förmedlar man ut, men blir en personal sjuk på 

morgonen så hinner man  inte ringa 20 brukare och säga vem det är som kommer i 

stället 

 

88% är mycket nöjd eller ganska nöjda med hemtjänsten och mans er inte någon större 

skillnad i svaren beroende på vilket område man tillhör. 

 

 

Beslut 

 Kommunala rådet för äldre beslutar 

 

att notera informationen 

 

 

 

 

 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2023-11-27 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

 

§ 48 Dnr KS/2023:19 

Kommunala rådet för äldre ärendebalanslista 

Sammanfattning 

1.Vilka rutiner finns för kontroll av att brandlarmen fungera på särskilda boenden? 

Svar 2023-11-27 Roger Granat svarar att brandlarm testas kontinuerligt av 

fastighetsskötare som i de flesta fall är samhällsbyggnadsförvaltningen. Nya krav 

kommer och det innebär att det kommer finnas sprinklers på alla boenden. 

 

2.Finns det några volontärer på särskilda boenden? 

Svar 2023-11-27 Volontärer inom särskilda boenden finns inte.  

 

3.Förekommer det kulturinslag på särskilda boenden och vem anordnar detta i sådana 

fall? Svar 2023-11-27 Det finns aktivitetssamordnare på boendena och man samarbetar 

med studieförbund som har exempelvis livsberättargrupper och musikunderhållning. 

 

4.Hur ser covidsituationen ut idag? Vad har personalen för skyddsföreskrifter när 

brukare är smittade? Svar 2023-11-27 Roger Granat berättar att det funnits Covid i 

verksamheten från augusti. I november har det ökat och det är ansträngt i 

verksamheterna på grund av sjukfrånvaro bland personalen. Man ska hålla sig hemma 

om man är sjuk och har symtom. Varje höst så vaccineras brukare mot covid och 

influensa.   

5.Hur har det gått med arvoderat uppdrag? 

Svar 2023-11-27 det är inget man har jobbat vidare med svarar Roger Granat. 

6.Hur gick det med frågan om automatisk polisanmälan vid stöld? 

Svar 2023-11-27 Roger Granat säger att brukaren ska själv göra polisanmälan, 

personalen ska vara behjälplig. 

 

7.För ökad säkerhet bör cykel/gångvägar märkas upp igen. Elsparkcyklar kör hur som 

helst. Frågan står kvar på ärendebalanslistan till sammanträdet i januari. 

8. Förekommer avvikelserapporter inom hemtjänsten och särskilt boende? Hur många 

rör det sig om och vilken typ av avvikelser gäller det? (Frågan står kvar på 

ärendebalanslistan och i början av 2024 bjuder vi in handläggare som kommer och 

informerar) 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2023-11-27 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

Forts §48 

 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-08 

 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre beslutar 

 

att efter revidering lägga ärendebalanslistan till handlingarna. 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2023-11-27 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 49 Dnr KS/2023:610 

Förslag till beslut om att prova nytt upplägg vid 

sammanträdena för kommunala rådet för äldre och 

kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning 

Sammanfattning 

Det har förts en diskussion om att förändra upplägget på sammanträdena för 

kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning. Förslaget innebär att vi under våren 2024 provar följande 

upplägg; 

08:30-09:30 Kommunala rådet för äldre har eget möte 

09:30-10:00 Gemensam fika för båda råden. 

10:00-11:00 Gemensamt möte för kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för 

personer med funktionsnedsättning. 

11:00-12:00 Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning har eget möte. 

 

 

Utvärdering efter varje möte för att se vad som fungerat bra eller vad som behöver 

förbättras. 

 

 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-14 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre beslutar 

 

att godkänna förslaget 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2023-11-27 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 50 Dnr KS/2023:174 

Remiss till kommunala rådet för äldre om medborgarförslag 

om att bygga ett äldreboende -seniorboende i Råssbyn 

Sammanfattning 

Ett medborgarförslag har inkommit från Lisbeth Paulsson gällande att bygga ett 

äldreboende/seniorboende i Råssbyn. Kommunfullmäktige beslutade 2023-04-12 § 95 

att överlåta till socialnämnden att besluta i ärendet efter remiss till det kommunala rådet 

för äldre.  

Beslut har tagits i socialnämnden 2023-09-20 enligt följande: att nytt vård- och 

omsorgsboende i Ljungskile skall byggas i anslutning till Ljungskile folkhögskola, samt 

att ge förvaltningen i uppdrag att utreda alternativa driftsformer. Medborgarförslaget har 

varit med i bedömningen inför nämndens beslut.  

Kommunala rådet för äldre har inte fått tillfälle att svara på medborgarförslaget innan 

beslut måste tas. 

 

Ann-Charlott Gustafsson förklarar hur gången har varit i detta ärende och varför 

kommunala rådet inte fick till sig denna remiss i tid. 

 

Kommunala rådet för äldre känner att de inte vill lämna några synpunkter på 

medborgarförslaget eftersom det redan tagits ett beslut i ärendet. 

Beslutsunderlag 

Socialtjänstens tjänsteskrivelse 2023-09-19 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre beslutar  

 

att besvara remissen enligt ovan 

 

Reservation/Protokollsanteckning 

Jan Lund vill framföra att kommunfullmäktige har beslutat att de kommunala råden i 

Uddevalla skall vara ett remissorgan i frågor som berör dem. Att lämna ett 

remissyttrande innebär att man lämnar en synpunkt som eventuellt kan påverka ett 

beslut. Eftersom ett beslut redan är taget i detta ärende kan inte kommunala rådet för 

äldre lämna något yttrande i frågan. Det måste bli så att berörda tjänstemän och politiker 

rättar sig efter fullmäktiges beslut att använda de kommunala råden som ett 

remissorgan. 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2023-11-27 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 51  

Nämndens representant informerar 

Sammanfattning 

Samhällsbyggnadsnämnden 

Kent Andreason (UP) berättar att man arbetar med en cykelplan, man har haft möte med 

bland annat funktionsrätt. Problem att det inte är uppmärkta cykelbanor och att cyklister 

cyklar på trottoarerna. 

 

Kultur och fritidsnämnden 

Gösta Dahlberg (M) berättar att man arbetar med föreningsbidrag och att få i gång med 

aktiviteter för äldre, exempelvis promenader osv, kommer att återkomma i denna fråga. 

Man kollar på hur man ska utveckla området från Rimnersvallen och upp mot Bjursjön 

 

 

Socialnämnden 

Ann-Charlott Gustafsson, berättar att antalet orosanmälningar i september var ovanligt 

högt men det har minskat sedan dess, man har kollat upp vem det är som gör en 

orosanmälan och de flesta kommer ifrån kommer ifrån skolan, sedan socialtjänsten, 

polisen och sist allmänheten. 

Folketshus är fortsatt intresserade av att köra seniormässan, ska även kolla med 

bohusläns museum 

Språktest införs för nyanställda inför sommaren 2024, sedan Rosenhäll, facket står 

bakom detta. 

 

Beslut 

 Kommunala rådet för äldre beslutar 

 

att notera informationen. 

 

 

 

 

 

 

 

 


